



RM of Montcalm Office: (204) 737-2271 Fax:(204) 737-2326 Public Works Shop: (204) 758-3824

info@rmofmontcalm.com

Office hours: Monday– Friday 8:30am till 4:30 pm / Closed from 12:00pm—1:00pm for lunch

June 2025						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	21
22	23	24	25	26	27	28
29	30					

July 2025						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
		1	2	3	4	5
6	7	8	9	10	11	12
13	14	15	16	17	18	19
20	21	22	23	24	25	26
27	28	29	30	31		

August 2025						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
					1	2
3	4	5	6	7	8	9
10	11	12	13	14	15	16
17	18	19	20	21	22	23
24	25	26	27	28	29	30
31						

- Stat Holiday Office closed
- Garbage Pick Up
- St Joseph, Letellier & St Jean
- ✕ Council Meeting



This year, the tax due date is Friday, October 31, 2025.
If you pay your property taxes early, you will receive an early payment discount!
1.00% for the month of June & July
0.75% for the month of August
0.25% for the month of September

COMMUNITY COLLECTION DAY!

Do you have household hazardous waste? Bring it to the Letellier Fire Hall for this one day event!

Enter to Win with a drop off of waste!

10:00 AM - 2:00 PM

SATURDAY, SEPTEMBER 6, 2025

Festival Montcalm

June 6, 7 & 8 2025

With great weather comes great opportunities!

The LUD is participating in the Communities in Bloom Program. This program provides communities with a bloom rating (2 to 5), a special mention and an Evaluation Report. This report provides specific feedback on community successes and constrictive suggestions for challenges. The Evaluation assess the following six categories: Community Appearance, Environmental Action, Heritage Conservation, Tree Management, Landscaped Area and Plant and Floral Display.

The boulevard planters will be filled with vibrant colours in the coming weeks thanks to HillBilly Garden Centre. Lighted Marker poles were added to the plaza by the church, tying everything together nicely! Disc Golf is ready to go! The Disc Golf Course is located at the St Jean Campground & is a 9 hole course.

Construction on Highway 75 is well underway – we want to remind everyone to take extra precautions at the intersections at both ends of town.

REMINDER

The Yard Waste Depot at the RM Shop in St Jean Baptiste is for organic waste only. Please DO NOT drop bags into the bin. The contents are to be removed from the bag and put into the bin.

The yard is being video monitored 24/7.



**Water bills due
July 20, 2025**

RM of Montcalm Office: (204) 737-2271 Fax:(204) 737-2326
info@rmofmontcalm.com Office hours: Monday– Friday 8:30am till 4:30 pm / Closed from 12:00pm—1:00pm for lunch

Public Works Shop: (204) 758-3824

WELCOME SUMMER!!!

As in every year, we have a lot of projects happening! The biggest projects for 2025 are the flood damaged sites that need extensive reconstruction and the St. Mary’s Road project. The public works department is busy with normal summer operations like dust control, gravel and ditching programs, road maintenance and repair, community beautification and much more!

In late May we celebrated National Public Works Week and gathered all the staff and council for an appreciation lunch. The Public Works staff are vital to our RM, all their hard work is greatly appreciated!!

The option to have your water bill emailed to you is now available!
Sign up for RM notifications at www.rmofmontcalm.com for all e-news.



Have a great summer and stay safe!
Jolene Bird, Chief Administrative Officer

TRANSFER STATION HOURS:

TUESDAY & WEDNESDAY	11:00 a.m. to 5:00 p.m.
THURSDAY	10:00 a.m. to 7:00 p.m.
FRIDAY	10:00 a.m. to 5:00 p.m.
SATURDAY	9:00 a.m. to 4:00 p.m.



Sign up today for electronic billing!

Sign up before June 20th,2025 for your chance to win a gift card!

Contact us at: communications@rmofmontcalm.com

In the Spotlight

Hello, my name is Louis Duval.

I have lived all my life, 73 years, in the town of St Jean Baptiste in the RM of Montcalm. I started my working life in the banking industry but inside work was not my destination. After 3 years of banking, I went into trucking and also as a mechanic where I spent 15 years in fixing equipment and 33 years self employed in trucking gravel.

I married my wife, Margery, 53 years ago and we have one daughter, 3 granddaughters and 1 great granddaughter which we are very proud of.

I retired 6 years ago and decided I needed some outside interests, so I became a councillor for the RM of Montcalm in which I enjoy because of my previous experience and also working with a great group of people.





juin 2025						
dim	lun	mar	mer	jeu	ven	sam
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	21
22	23	24	25	26	27	28
29	30					

Tous les propriétaires recevront leurs factures de taxes foncières 2024 dans les prochaines semaines. Cette année, la date d'échéance des taxes est le vendredi 31 octobre 2025.

Si vous payez vos impôts fonciers en avance, vous bénéficiez d'une remise pour paiement anticipé!

1,00% pour les mois de juin et juillet

0,75% pour le mois d'août

0,25% pour le mois de septembre

juillet 2025						
dim	lun	mar	mer	jeu	ven	sam
		1	2	3	4	5
6	7	8	9	10	11	12
13	14	15	16	17	18	19
20	21	22	23	24	25	26
27	28	29	30	31		

août 2025						
dim	lun	mar	mer	jeu	ven	sam
					1	2
3	4	5	6	7	8	9
10	11	12	13	14	15	16
17	18	19	20	21	22	23
24	25	26	27	28	29	30
31						

- Jour férié
- Bureau fermé
- Collect des ordures
- Recyclage Saint-Joseph, Letellier & St Jean Baptiste
- ✕ Réunion du conseil



JOURNÉE DE COLLECTE COMMUNAUTAIRE!

Vous avez des déchets ménagers dangereux? Apportez-les à la Caserne de Pompiers de Letellier pour cet événement d'une journée!

Participez pour gagner avec un dépôt!

10h00 - 14h00

LE SAMEDI 6 SEPTEMBRE 2025



**Festival Montcalm
June 6,7 & 8 2025**



Le beau temps est synonyme de grandes opportunités!

Le D. U. L. participe au programme « Collectivités en fleurs ». Ce programme permet aux collectivités d'obtenir une note de fleurissement (2 à 5), une mention spéciale et un rapport d'évaluation. Ce rapport fournit un retour d'information spécifique sur les succès de la communauté et des suggestions contraignantes sur les défis à relever. L'évaluation porte sur les six catégories suivantes : Apparence de la communauté, action environnementale, conservation du patrimoine, gestion des arbres, espaces paysagers et exposition de plantes et de fleurs.

Dans les semaines à venir, les jardinières du boulevard seront remplies de couleurs vives grâce à la jardinerie HillBilly. Des poteaux de signalisation lumineux ont été ajoutés sur la place près de l'église, ce qui donne une belle unité à l'ensemble! Le disc golf est prêt! Le parcours de disc golf est situé au camping Saint-Jean et comporte 9 trous.

Les travaux de construction sur l'autoroute 75 sont bien avancés - nous voulons rappeler à tout le monde de prendre des précautions supplémentaires aux intersections aux deux extrémités du village.

RAPPEL

Le dépotoir de déchets de jardinage situé à l'atelier de la municipalité à Saint-Jean-Baptiste est réservé aux déchets organiques. Veuillez NE PAS déposer de sacs dans la benne. Le contenu des sacs doit être retiré et déposé dans la benne.



Le dépotoir est surveillé par vidéo 24 heures sur 24, 7 jours sur 7.



Les factures d'eau sont dues le 20 juillet 2025



Bureau de la MR de Montcalm: (204) 737-2271 Fax:(204) 737-2326 Travaux Publics: (204) 758-3824 info@rmofmontcalm.com Heures de bureau: lundi au vendredi 8h30 à 16h30 / Fermé de 12h00 à 13h00 pour dîner

BIENVENUE À L'ÉTÉ!!!

Comme chaque année, nous avons beaucoup de projets en cours! Les plus importants pour 2025 sont les nombreux sites endommagés par les inondations qui nécessiteront d'importants travaux de reconstruction cet été, ainsi que le projet du chemin St. Mary's. Le service des travaux publics est occupé par les opérations estivales habituelles, telles que le contrôle de la poussière, les programmes de gravier et de fossés, l'entretien et la réparation des routes, l'embellissement de la communauté et bien plus encore!

À la fin du mois de mai, nous avons célébré la Semaine nationale des travaux publics et avons réuni tout le personnel et le conseil municipal pour un déjeuner de remerciement. Le personnel des travaux publics est essentiel à notre municipalité, et nous apprécions énormément tout son travail!

Recevez votre facture d'eau par courriel dès maintenant!

Inscrivez-vous aux notifications RM sur www.rmofmontcalm.com pour recevoir toutes les actualités.



Passez un bel été et restez prudents!

Jolene Bird, directrice générale

Heures pour la station de transfert

MARDI & MERCREDI	11h00 à 17h00
JEUDI	10h00 à 19h00
VENDREDI	10h00 à 17h00
SAMEDI	09h00 à 16h00



Inscrivez-vous dès aujourd'hui à la facturation électronique!

Inscrivez-vous avant le 20 juin 2025 pour avoir une chance de gagner une carte cadeau!

Contactez-nous à l'adresse suivante : communications@rmofmontcalm.com

Sous les projecteurs...

Bonjour, je m'appelle Louis Duval.

J'ai vécu toute ma vie, 73 ans, dans le village de Saint-Jean-Baptiste dans la municipalité de Montcalm. J'ai commencé ma vie professionnelle dans le secteur bancaire, mais le travail à l'intérieur n'était pas ma destination. Après trois ans dans le secteur bancaire, je me suis lancé dans le transport routier et dans la mécanique, où j'ai passé 15 ans à réparer des équipements et 33 ans à travailler à mon compte dans le transport routier de gravier.

J'ai épousé ma femme, Margery, il y a 53 ans et nous avons eu une fille, trois petites-filles et une arrière-petite-fille dont nous sommes très fiers.

J'ai pris ma retraite il y a six ans et j'ai décidé que j'avais besoin d'un intérêt extérieur. Je suis donc devenu conseiller de la municipalité de Montcalm, ce que j'apprécie en raison de mon expérience antérieure et du fait que je travaille avec un groupe de personnes formidables.

